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REVISTA PRESEI 
 

 Angajaţii din penitenciare se revoltă: Proteste, luni, în faţa mai multor închisori 
Sindicatul Naţional al Lucrătorilor de Penitenciare (SNLP) anunţă că începând cu luni, 13 mai, în fiecare zi de luni, 
miercuri şi vineri, organizează mitinguri în penitenciare, sindicaliştii solicitând, printre altele, adoptarea statutului 
poliţistului de penitenciare şi plata orelor suplimentare. 
"Sindicatul Naţional al Lucrătorilor de Penitenciare (SNLP) împreună cu Federaţia Sindicatelor din Sistemul 
Penitenciar (FSSP), reprezentând 9.000 de membri de sindicat din totalul de 13.000 de salariaţi din sistemul 
penitenciar, anunţă continuarea acţiunilor de protest declanşate în luna aprilie 2019. Începând cu luni 13 mai 
2019, săptămânal, în fiecare zi de luni, miercuri şi vineri, SNLP-FSSP organizează mitinguri în penitenciare, până la 
soluţionarea revendicărilor", se arată într-un comunicat de presă al Sindicatului Naţional al Lucrătorilor de 
Penitenciare (SNLP), remis vineri MEDIAFAX. 
Astfel, luni, 13 mai 2019, în faţa Penitenciarului Aiud, se organizează miting de protest începând cu ora 11,00 iar la 
Penitenciarul Rahova, se organizează miting de protest începând cu ora 07.00 pe fondul refuzului salariaţilor de a 
intra în serviciu. 
Sindicaliştii cer adoptarea statutului poliţistului de penitenciare, proiect aflat la Camera Deputaţilor, publicarea de 
urgenţă a ordinului de ministru privind plata orelor suplimentare pentru perioada 2019-2021, plata muncii 
suplimentare necompensate cu timp liber, stoparea suprasolicitării şi vulnerabilizarii personalului ca soluţie 
pentru lipsa de resurse umane şi financiare, precum şi ca reacţie managerială la dezacordul de a muncii 
suplimentar, plata cheltuielilor turistice pentru întreg personalul şi nu doar pentru 17% dintre salariaţi, conform 
legii, plata începând cu 1 ianuarie 2019 a normelor de hrană şi echipament la valoarea actualizată, asigurarea 
cadrului legal şi bugetar pentru continuarea concursurilor de ocupare a posturilor vacanţe din sistemul 
penitenciar, asigurarea protecţiei juridice a salariaţilor prin implicarea instituţiei în acţiunile puse pe rol de 
deţinuţi, precum şi punerea în plată a drepturilor salariale câştigate prin hotărâri judecătoreşti. 
Sindicatul Naţional al Lucrătorilor de Penitenciare avertizează că membrii de sindicat vor refuza munca 
suplimentară în tot sistemul penitenciar, din mai 2019, dar anunţă şi organizarea unui miting în Piaţa Victoriei cu 
peste 3.000 de participanţi, în iunie 2019. Totodată, sindicaliştii precizează că vor face mitinguri succesive, 
mediatizate, în toate unităţile din sistemul penitenciar începând de luni, 13 mai 2019, incluzând blocarea sau 
întârzierea unor misiuni precum şi refuzul personalului de a intra în serviciu, în condiţiile în care nu este asigurată 
plata drepturilor salariale cuvenite. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Muncii, nou anunț despre recalcularea pensiilor 
Peste 42.000 de decizii privind recalcularea pensiilor pentru grupele 1 şi 2 de muncă au fost trimise 
pensionarilor, urmând ca restul de 58.000 să fie eliberate până la finalul lunii septembrie 2019, a spus ministrul 
Muncii, Marius Budăi. 
„M-am asigurat cu toţi colegii de la Casele de Pensii din ţară că tot ceea ce este de făcut se va face în termenul 
legal, şi anume până în 30 septembrie 2019. Dar cei care au primit deciziile acasă în cel mai scurt timp vor primi şi 
diferenţele de bani, iar după ce aceste diferenţe vor fi primite vor intra în cuantum cu noua pensie. În acest 
moment suntem la peste 42.000 de decizii eliberate şi trimise către părinţii şi bunicii noştri. Au rămas 58.000 de 
care urmează până la finalul lunii septembrie”, a spus Budăi, la România TV, potrivit Agerpres. 
Potrivit ministrului, pensionarii care au primit deciziile urmează să primească şi diferenţele de bani. 
„Cei care au primit deciziile ar cam trebui începând de luni să primească acasă (diferenţele - n. r.). Cei care 
primesc în această lună. La fel ca şi luna trecută, fac apel la dumnealor să ia legătura cu factorii poştali de pe raza 
de domiciliu şi vor primi deciziile acasă. Deciziile le-au primit, vor primi diferenţele de bani”, a subliniat el. 
(Sursa: Digi 24) 
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 Comisia Europeana ameninta Romania cu declansarea Articolului 7 (Document) 
Prim-vicepresedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a transmis o scrisoare in care avertizeaza ca 
Articolul 7 din Tratatul UE va fi declansat in cazul Romaniei daca modificarile aduse Codurilor Penale vor intra in 
vigoare. 
Scrisoarea este datata 10 mai, fiind adresata presedintelui Klaus Iohannis, premierului Viorica Dancila, 
presedintelui Senatului, Calin Popescu Tariceanu, dar si presedintelui Camerei Deputatilor, Liviu Dragnea. 
"In ultimele luni, Comisia Europeana a fost nevoita sa tot revina asupra evolutiei statului de drept in Romania. 
Comisia a subliniat de fiecare data ca se fac pasi inapoi in progresele inregistrate in ultimii ani. Problemele pe care 
le-am identificat, dar si recomandarile date pentru a le rezolva, nu au fost luate in considerare. 
De asemenea, nici recomandarile facute de Comisia de la Venetia sau GRECO nu au fost abordate. Din pacate, 
ultimele evolutii din Romania depasesc problemele existente privind statul de drept. In raportul MCV din 
noiembrie 2018, Comisia a stabilit o cale clara de urmat - oprirea acestui trend si revenirea Romaniei pe calea cea 
buna (...) insa aceasta a fost ignorata", se arata in scrisoarea semnata de Timmermans. 
Independenta Justitiei 
"In ce priveste independenta judiciara, raportul MCV din noiembrie 2018 a identificat probleme serioase. Apoi, 
ordonantele de urgenta ale Guvernului au amplificat aceste ingrijorari (...) cu efecte majore asupra independentei 
magistratilor. 
In ceea ce priveste lupta eficienta impotriva criminalitatii, exista o tendinta clara de a contesta autoritatile, in 
special Inalta Carte de Casatie si Justitiei (ICCJ) si Directia Nationala Anticoruptie (DNA), care sunt esentiale pentru 
lupta impotriva coruptiei. 
Aceasta tendinta indica o lipsa de cooperare intre institutiile statului, afectand eficienta si independenta 
sistemului judiciar. Aceasta lipsa de cooperare a fost, de asemenea, prezenta in proceduri controversate de 
numire, care au afectat increderea in sistem", potrivit sursei citate. 
Timmermans mai subliniaza ca modificarile aduse Codurilor Penale ii salveaza pe infractori, in loc sa asigure 
aplicarea unor pedepse. 
"Amendamentele adoptate de Parlamentul Romaniei, pe 24 aprilie 2019, la Codurile Penale, reprezinta, de 
asemenea, motive de ingrijorare. In ocazii anterioare, am facut cunoscute aceste ingrijorari ale Comisiei, insa in 
ciuda eforturilor, majoritatea au fost ignorate in amendamentele adoptate, precum: 
- reducerea termenelor de prescriptie a pedepselor: acest amendament poate duce, in multe cazuri, la atingerea 
perioadei de prescriptie inainte chiar de judecata, ceea ce inseamna ca multe infractiuni pot ramane nepedepsite; 
- reducerea pedepsei pentru anumite infractiuni comise din functie publica, precum abuzul in serviciu; 
- schimbarea regulilor pentru infractiunile care implica mita; 
Aceste prevederi risca sa creeze o situatie de impunitate de facto pentru infractiuni, inclusiv cele de coruptie, 
intrucat, asa cum subliniaza Comisia de la Venetia, Romania, la fel ca orice alt stat, se afla sub obligatia de a 
asigura un sistem penal eficient in lupta impotriva infractiunilor grave", conform documentului. 
Prim-vicepresedintele CE ameninta ca daca modificarile aduse Codurilor Penale intra in vigoare, MCV va fi inlocuit 
cu un mecanism si mai dur 
"Daca imbunatatirile necesare nu sunt facute rapid sau daca alti pasi negativi sunt facuti, precum promulgarea 
ultimelor modificari la Codurile Penale, Comisia va declansa Rule of law Framework fara intarziere. Acest proces - 
care precede dialogul necesar pentru a corecta ingrijorarile si a evita activarea Articolului 7 din Tratatul UE - va 
inlocui MCV. 
Criteriile si recomandarile relevante din MCV vor fi examinate in cadrul Rule of law Framework. Romania, desigur, 
ramane obligata sa respecte angajamentele asumate in momentul aderarii, iar criteriile de referinta ale MCV 
raman deschise pana cand acestea sunt indeplinite pe deplin si in mod satisfacator", mai scrie Frans Timmermans. 
"Obiectivul Comisiei ramane sa ajute autoritatile romane sa gaseasca solutii la problemele privind statul de drept 
care au aparut, dar si sa reia progresul in cadrul MCV, asa cum Romania s-a angajat sa o faca. 
Aceasta este, in primul rand, in interesul romanilor, dar si in itneresul Uniunii ca intreg. Ca de obicei, Comisia este 
pregatita sa participe la un dialog constructiv cu autoritatile romane si sa colaboreze o Romanie mai puternica in 
Uniunea Europeana", conchide documentul. 
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(Sursa: ziare.com) 
 

 Extrădarea lui Mazăre: Termenul pentru trimiterea documentelor expiră luni. Măsuri extreme, luate la 
Ministerul Justiţiei 
Termenul ca Ministerul Justiţiei să trimită documentele necesare extrădării lui Radu Mazăre din Madagascar 
expiră luni. Ministrul Ana Birchall s-a aflat în sediul instituţiei în permanenţă pentru a se asigura că documentele 
sunt traduse şi că procedura este respectată, au precizat surse din MJ. 
Luni este ultima zi când Ministerul Justiţiei trebuie să trimită documentele necesare extrădării lui Radu Mazăre 
din Madagascar. Încă de vineri, când Curtea de Apel Bucureşti a expediat către Ministerul Justiţiei documentele 
prin care s-a constatat îndeplinirea condiţiilor legale, Ana Birchall a anunţat că sunt 600 de pagini de tradus şi că 
angajaţii Ministerului vor lucra în permanenţă, deoarece timpul este scurt şi Mazăre execută un mandat de 
arestare de 6 zile. 
Potrivit unor surse din instituţie, ministrul interimar Birchall s-a aflat în sediu zi şi noapte, pentru a se asigura că 
procedura este îndeplinită şi pentru a sigila personal documentele. 
În cadrul unei declaraţii susţinute vineri, Birchall a explicat cadrul legal care va fi aplicat pentru aducerea în ţară a 
lui Radu Mazăre: „Covenţia Naţiunilor Unite împotriva criminalităţii transnaţionale organizate, semnată la 
Palermo, în anul 2000, ratificată prin legea 365/2002. Convenţia Naţiunilor Unite împotriva corupţiei. (...) 
Republica Madagascar este parte la ambele convenţii. În ceea ce priveşte cadrul legal intern, acesta este 
reprezentat de titlul 2 din legea 302 din 2004 privind cooperarea judiciară internaţională în materie penală, 
republicată cu modificările şi completările ulterioare, colaborată cu dispoziţiile Codului de Procedură Penală al 
României”. 
Radu Mazăre a fost capturat, săptămâna aceasta, de către autorităţile din Madagascar, el urmând să execute un 
mandat de arestare de 6 zile. 
Fostul edil are de executat o condamnare definitivă: judecătorii instanţei supreme l-au condamnat, în 8 februarie, 
la 9 ani de închisoare cu executare pe fostul primar al Constanţei. Radu Mazăre a fost acuzat, alături de alţi 
funcţionari, de atribuirea nelegală a unor terenuri (plaje şi faleze din Constanţa), prejudiciul estimat de DNA 
ridicându-se la 114 milioane de euro. Decizia instanţei a venit după nouă ani de procese şi alte opt amânări 
consecutive de pronunţare a unei sentinţe. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea, în război cu legumele de import, anunţă subvenţii la castraveţi sau gogoşari. „Vor fi plătite 
centralele termice pentru a asigura încălzirea în solarii pe timpul iernii”/ „Grâul nostru e dus afară, făcut biscuiţi 
şi readus” 
Preşedintele PSD Liviu Dragnea anunţă extinderea programului de subvenţii pentru roşii şi la alte legume, printre 
care castraveţi şi gogoşari. Totodată, Dragnea a declarat că se are în vedere plata centralelor termice pentru a 
asigura încălzirea în solarii pe timpul iernii. 
"Am discutat despre produsele alimentare care intră în România. Am zis hai să facem o evidenţă cât importăm şi 
cât exportăm. La tomate diferenţa era de 1 la 10 şi legumicultorii nu aveau nicio şansă, pentru că în această 
încrengătură eu pot spune mafiotă au fost situaţii de lumea nu mai punea solarii. Am zis că dăm subvenţii şi am 
început cu acest 1.300 euro. Acum suntem la 18.000-19.000 de legumicultori intraţi în program şi numărul va 
creşte. Mergem 2 ani şi jumătate cu programul, dacă merge îl extindem. Am spus că trebuie să acoperim lunile de 
iarnă cu produse româneşti. Atunci pentru asta de la bugetul de stat vor fi plătite centralele termice pentru a 
asigura încălzirea în solarii sau sere. Pentru cei cu roşii subvenţia va creşte de la 3.000 euro la 6.000 de euro, anul 
viitor", a declarat Liviu Dragnea, la emisiunea "Viaţa Satului" de la TVR. 
Liviu Dragnea a anun'at extinderea programului de subven'ii ;i la alte legume. 
"Pentru anul acesta se extinde perioada până la 1 iunie. Pentru roşiilor care vor ieşi de la 1 mai încolo vor ieşi nu cu 
3.000 ci cu 4.000. (...) De asemenea, am discutat cu fermierii şi pe bună dreptate. Eu am muncit în solar, la toate 
muncile câmpului când eram mic. Am zis e foarte bun programul pentru tomate, dublăm subvenţia. Dar pentru 
castraveţi. Decizia luată a fost extinderea pentru ardei capia, iute, gogoşari, şi aici va fi 1.000 euro subvenţia. Eu îi 
rog pe toţi să se pregătească până în toamnă ca să se îndeplinească procedura, pentru a fi integraţi în program. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Pentru cei care vor începe să îşi înfiinţeze solarii, am vorbit cu ministrul Teodorovici şi doamna premier, şi o să 
elaborăm o soluţie de sprijin pentru credite de stat pentru cei care nu au solarii. Aici avem un domeniu cu potenţial 
foarte mare care nu a fost folosit, din păcate", a mai spus Dragnea. 
Liviu Dragnea spune că roşiile importate trebuie să mai ajungă pe mesele românilor doar dacă sunt gustoase. 
DRAGNEA: PUTEM IEŞI DIN SITUAŢIA ÎN CARE GRÂUL NOSTRU E DUS AFARĂ, FĂCUT BISCUIŢI ŞI READUS 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a declarat, la o emisiune pe teme de agricultură, că România trebuie să iasă din 
situaţia în care grâul pleacă din ţară şi se întoarce biscuţi, spunând că una dintre măsuri este TVA de 5% la 
produsele tradiţionale româneşti. 
"Cumpărăm răsaduri de afară. Noi avem cercetători bine pregătiţi de ce să nu îi sprijinim? De ce să aducem 
răsaduri din Olanda? (...) Legat de subvenţii. Nu putem avea doar o abordare insulară. Noi aici şi nu ştim ce se 
întâmplă în alte ţări. Acolo primesc subvenţii mai mari. Atunci eu o să cer Guvernul de la anul impozitul pe 
subvenţii trebuie să fie vital. Asta înseamnă venituri mai mari şi şansa de a concura cum trebuie. Unul din obiective 
este să înceapă să se dezvolte prelucrarea aici în România. Putem ieşi din situaţia când suntem acum, în care grâul 
nostru e dus afară, făcut biscuiţi şi readus aici. Dar de ce să nu-i facem aici? Dacă fermierulului îi pot fi date 
suvenţii şi eliminarea impozitului, atunci de ce fermierul să nu facă aici, să nu producă aici, să facă o 
microfabrică", a declarat Liviu Dragnea, la emisiunea "Viaţa Satului", de la TVR. 
Liderul PSD a vorbit şi despre TVA de 5% la produsele tradiţionale româneşti. 
"Am vorbit iar de produsele tradiţionale. Acum deja actul normativ e finalizat. Va fi TVA de 5% la produsele 
tradiţionale româneşti. (...) Pleacă 4 de aici şi 100 străine sunt. Prin acest program în 2018 au venit 90.000 tone de 
tomate în plus. În fiecare an va creşte până când piaţa românească să fie acoperită de produse româneşti. Nu poţi 
să compari o roşie din asta cu una luată din magazin, care nu are niciun gust. Am mâncat şi eu (ridichi – n.r). Eram 
în 2016 şi era toată lumea nervoasă că subvenţiile nu se dădeau. Că s-a întârziat cu ele 7-8 luni de zile. Am zis e 
prima condiţie. Am început să dăm şi în avans subvenţii lucru care a făcut să crească producţia agricolă a 
României. Datorită fermierilor, dar Guvernul a ajutat, pentru că noi le-am dat apă gratuită, subvenţii la timp şi 
încredere. Dacă îi dai lucrurile astea omul se bagă şi investeşte, dacă nu are încredere nu se aruncă pentru că îşi 
pierde banul", a mai spus Dragnea. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Daea: Intrăm într-o altă etapă, din 2021, de mărire a suprafeţelor care vor putea fi irigate, până la un milion 
de hectare 
Din anul 2021 vom intra într-o altă etapă de mărire a suprafeţelor agricole care vor putea fi irigate, până la un 
milion de hectare, în zone unde există posibilitatea de acumulare a apei din precipitaţii, a declarat, duminică, 
ministrul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Petre Daea. 
"Programul nostru prevede pe termen lung, începând din 2021, să intrăm în alte etape de mărire a suprafeţelor 
respective, până la un milion de hectare, şi ele vizează şi aceste zone, aceste bazine hidrografice unde ai 
posibilitatea să acumulezi apă din precipitaţii prin baraje uşor de făcut şi să dirijăm această apă pe terenurile 
agricole. Am fost la Arad zilele acestea şi este acolo Canalul Morilor, o lucrare extraordinar de importantă. După 
42 de ani acolo lucrează excavatorul românesc. Este o lucrare extraordinară care pleacă din Criş şi merge 91 de 
kilometri, se varsă tot în Criş. Este un canal cu dublă funcţionalitate pentru a elimina apele în exces, pentru 
desecare, dar şi pentru a asigura atunci când vremea este potrivnică şi nevoia de apă îl împinge pe fermier să 
irige. Este acolo un lanţ de mori, au fost create acolo 13 mori. În 1830 acest canal a fost făcut cu lopata, cu 
târnăcopul, cu spatele, cu targa. (...) Mai sunt câţiva ani şi facem 200 de ani de când este canalul respectiv. Acum, 
acolo, se lucrează. De asemenea la Păuleşti, sistemul de irigaţii. Peste tot în ţară lucrările sunt deschise ca urmare 
a acestui efort extraordinar din punct de vedere al alocării banilor şi al deciziei pentru că aici, ca să faci, trebuie să 
vrei", a precizat la postul public de televiziune ministrul Agriculturii. 
De asemenea, şeful MADR a oferit un exemplu în privinţa producţiei de porumb în momentul în care intervine 
sistemul de irigaţii. 
"România cultivă în jur de 2,5 milioane hectare cu porumb. Un milion de hectare cu porumb va intra obligatoriu 
prin succesiunea culturilor în asolamentul respectiv. Un milion de hectare, la o producţie de 16 tone la hectar, 
realizează 16 milioane de tone. De diferenţa până 2,5 milioane de hectare, se obţin 5 tone (media/hectar n.r.) în 
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neirigat. Înseamnă din capul locului 23 de milioane de tone de porumb. Iată de ce spune tot timpul că merită să 
facem aceste investiţii, iar România nu va putea părăsi acest loc de frunte în UE pentru că se află pe un drum bun 
şi se lucrează intens în această direcţie", a spus Daea. 
Prezent în emisiune, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a menţionat că există apă în această ţară şi "că nu avem ce 
facem cu ea". 
"Cum să nu folosim noi tot acest bazin hidrografic? Asta trebuie să avem ca obiectiv. Că se întâmplă într-un an, în 
doi, dar în cinci ani maxim, noi putem să ne apropiem de potenţialul maxim de irigabilitate al României (...) Ce 
trebuie pentru agricultură? Apă, soare şi căldură şi subvenţiile la timp", a adăugat Liviu Dragnea. 
Adresându-se lui Daea, preşedintele Camerei Deputaţilor a menţionat că piscicultura reprezintă o altă provocare 
la care "trebuie să măriţi viteza". "Aţi fost prin piaţa Obor? O să ceară crap românesc şi i se dă crap românesc, 
care e din Spania. Sau caras din Ungaria. Ţara asta, câtă apă are, cum să mâncăm crap românesc adus din Spania? 
Aici este un potenţial foarte mare. Din păcate în anii precedenţi nu s-a făcut aproape nimic şi aici trebuie o 
abordare foarte serioasă pentru că este o sursă de venit foarte importantă. A crescut ponderea în PIB, dar nu atât 
de mult, pe toate sectoarele", a spus Dragnea. 
La rândul său, Petre Daea a adăugat că România are 700.000 de hectare de luciu de apă, cu potenţial de a ajunge 
60.000 de tone de peşte, dar la ora actuală ajunge la abia 12.000 de tone de peşte, în condiţiile în care, în trecut, 
producţia se ridica la 660.000 de tone. "Avem crapul de Salonta creat de specialiştii români pe care îl cresc alţii. 
Crap românesc autorizat în România", a spus acesta. 
Întrebat dacă va exista un program în aceste sector pentru creşterea producţiei, şeful PSD a răspuns: "Până la 
toamnă trebuie să fie gata, pentru a putea anul viitor să înceapă. De ce până la toamnă? Ca să prindem finanţările 
în buget. Este păcat de Dumnezeu. Ştiu când eram mic erau lacurile, râurile erau pline de peşte. Nu este în regulă 
această situaţie. Ungaria nu are potenţialul nostru şi produce mai mult peşte decât România şi nu importă", a 
spus Dragnea. 
În context, Daea a vorbit şi despre cei 100.000 de pescari care primesc gratuit permisele de pescuit şi care se 
plâng că nu mai există peşte în România. "Ei spun mereu acelaşi lucru: mă plimb zile întregi să prind un peşte. Nu 
mai există peşte în România. Peştele dacă nu îl îngrijeşti, să nu îi faci injecţii, nu îl furajezi...În acvacultură ai 
activitate serioasă. Dar aici am pierdut tempoul de-a lungul vremii. Revitalizarea sistemului este obligatorie 
pentru ţară", a adăugat şeful MADR. 
Liderul PSD a precizat că bălţile şi lacurile sunt neîngrijite pentru că nu au fost acordate subvenţii care să îi ajute să 
vândă peştele în mod avantajos. "Să lucraţi împreună cu cei Apele Române şi în toamnă să avem programul gata 
pentru că e păcat. Înainte era Dunărea plină de sturioni. De ce să nu mai avem, crap, caras, fitofag, novac, apele 
au rămas la fel sunt la fel doar că bălţile şi lacurile sunt neîngrijite pentru că nu i-a ajutat nimeni cu vreo subvenţie 
ca să poată vinde peştele în mod avantajos", a subliniat Liviu Dragnea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Pintea: Cererea de documente necesare exercitării profesiei de asistent medical peste hotare, în scădere 
semnificativă 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, şi-a exprimat duminică, într-un mesaj adresat cu prilejul Zilei internaţionale a 
asistentului medical, respectul faţă de activitatea cadrelor medicale pentru efortul depus în asigurarea asistenţei 
medicale. 
Ea apreciază drept "îmbucurător faptul că ultimele statistici arată o scădere semnificativă a cererii de certificate 
de conformitate, documente care atestă studiile urmate în vederea exercitării profesiei peste hotare". 
"Asistentul medical are un rolul important în echipa medicală şi în procesul de îngrijire al pacienţilor, dar şi în cel 
de consiliere şi informare a acestuia. Avem nevoie de asistenţi medicali profesionişti, bine pregătiţi şi aproape de 
pacienţii noştri. De aceea, după una dintre cele mai importante măsuri luate în ultimii doi ani în sistemul medical, 
creşterea salariilor medicilor şi asistenţilor medicali din spitale, am continuat măsurile prin care urmărim 
asigurarea condiţiilor necesare pentru exercitarea profesiei de asistent la standarde ridicate, dar şi reducerea 
exodului acestor profesionişti. Astfel, continuăm programele de specializare pentru reconversie profesională 
pentru asistenţii generalişti şi de pediatrie, am aprobat normele de organizare şi desfăşurare a programului de 
studii complementare în asistenţa de urgenţă", afirmă Pintea în mesajul citat. 
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Ministrul Sănătăţii a subliniat că a iniţiat un proiect de modificare a Ordinului MS 942/2017 privind specializările 
pentru asistenţii medicali prin care se extinde lista specializărilor şi se dă posibilitatea reconversiei profesionale a 
asistenţilor medicali, indiferent de nivelul de calificare iar anul acesta va fi promovată Legea profesiilor (care 
include legea exercitării profesiei de asistent medical), în prezent în circuit de avizare. 
"Mai mult, în contextul Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene, Ministerul Sănătăţii a organizat 
întâlnirea comună a medicilor şefi, asistenţilor medicali şefi şi a dentiştilor şefi din Statele Membre ale Uniunii 
Europene, unde au fost dezbătute teme de interes, precum siguranţa pacienţilor şi calitatea îngrijirii şi controlului 
infecţiilor asociate asistenţei medicale, combaterea rezistenţei la antimicrobiene, valorificarea inovaţiei şi 
intensificarea cooperării pentru sprijinirea sănătăţii populaţiei din regiunea europeană. Am convingerea că numai 
împreună, autorităţi şi profesionişti, vom continua dezvoltarea acestui sector, în beneficiul pacienţilor. La mulţi 
ani, asistenţi medicali!", a adăugat în mesaj Sorina Pintea.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Breaz: Vom finaliza Codul patrimoniului naţional până în luna august 
Ministrul Culturii şi Identităţii Naţionale, Daniel Breaz, a declarat, sâmbătă, la Fălticeni, că se va finaliza până în 
luna august a acestui an, printr-un proiect cu fonduri europene, Codul patrimoniului naţional, care va cuprinde tot 
ce înseamnă patrimoniu material şi imaterial la nivelul ţării. 
''Este vorba de un cod al patrimoniului ce va fi finalizat, şi este prins pe un proiect POR, în august anul acesta. Este 
nevoie, practic, să reevaluăm tot ce înseamnă patrimoniu material şi imaterial (...) Avem o listă a acestor 
monumente, de circa 27.000, dar dintre acestea cred că o treime nu mai există în momentul de faţă, circa o 
treime nu au ce căuta pe lista respectivă deoarece nu sunt clădiri de patrimoniu, nu sunt monumente de 
patrimoniu, şi mai sunt în afara acestei liste monumente care merită să fie pe lista respectivă, îndeplinind 
condiţiile. Vom finaliza acest cod al patrimoniului tocmai pentru a face ordine şi lumină în ceea ce înseamnă 
patrimoniul naţional'', a afirmat ministrul Daniel Breaz. 
Totodată, el a spus că, în prezent, se lucrează la modificarea Legii 422/2001 privind protejarea monumentelor 
istorice a cărei aplicabilitate ar fi fost blocată, prin ordonanţe de urgenţă, în timpul guvernării Cioloş. 
''Lucrăm la Legea 422, o lege care, în 2016, în guvernarea Cioloş, a fost presărată de ordonanţe de urgenţă, ce au 
dus, practic, la blocarea şi ducerea către o direcţie care nu mai poate fi aplicabilă în condiţiile actuale'', a spus 
Breaz. 
Pe de altă parte, ministrul Culturii a precizat că actualul guvern a alocat, pentru o perioadă de şase ani, un miliard 
de euro pentru proiecte de restaurare şi reabilitare monumente istorice, iar toţi cei interesaţi sunt aşteptaţi cu 
proiecte la finanţare. 
''Avem foarte multe proiecte, pentru că actuala guvernare a alocat, în şase ani de zile, un miliard de euro pentru 
ceea ce înseamnă cultură. Am avut practic un blocaj din partea preşedintelui României care abia a semnat, în 
urmă cu 4-5 zile, acea ordonanţă 76, de anul trecut, din iunie 2018, ce a fost transpusă în lege, în urmă cu două 
luni, în Parlamentul României (...) Avem bani, avem şi proiecte. Îi aşteptăm pe toţi cei care doresc să vină cu 
proiecte pentru restaurări, reabilitări, construcţii monumente istorice categoria A şi B, să depună în cel mai scurt 
timp dosare, pentru că avem bani şi putem să finanţăm'', a spus Breaz. 
Ministrul Culturii şi Identităţii Naţionale a efectuat o vizită de lucru în municipiul Fălticeni şi a fost la Muzeul de 
Artă ''Ion Irimescu'', Muzeul Apelor ''Mihai Băcescu'', dar şi la Biblioteca municipală ''Eugen Lovinescu''. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 INTERVIU | Sorin Grindeanu, ANCOM: Introducerea tehnologiei 5G echivalează cu o nouă revoluţie industrială 
Introducerea tehnologiei 5G echivalează cu o nouă revoluţie industrială, iar cifra de afaceri a industriilor 
inteligente se va dubla, a declarat, într-un interviu acordat MEDIAFAX, Sorin Grindeanu, preşedintele ANCOM. 
”Toate aceste lucruri, combinate, 5G cu Internet of Things, vor duce la o nouă revoluţie industrială. 
Implementarea 5G, pe toate studiile făcute de piaţă, va duce la crearea a în jur de 250.000 de locuri de muncă. 
Vorbim de industrii inteligente, care vor creşte ca cifră de afaceri, acum sunt în jur de 3,7 miliarde în România şi se 
vor duce până la 9 miliarde”, a spus Sorin Grindeanu. 
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Preşedintele Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi Reglementare în Comunicaţii spune că de 
implementarea tehnologii 5G, nu vor benefica doar comunicaţiile, ci multe alte sectoare, de la sectorul de servicii, 
la finanţe, agricultură, transporturi. 
România îşi va păstra, spune Sorin Grindeanu, locul fruntaş pe plan european şi mondial, la caltatea serviciilor de 
comunicaţii. „La sfârşitul anului trecut, alături de Estonia, am fost pe locul I la nivel european, raport calitate – 
preţ şi pe primele 10 locuri la nivel mondial. De aceea vă spuneam că am avut foarte multe întâlniri cu operatorii, 
nu doar eu, ci şi cei de la Ministerul Comunicaţiilor, cât şi cei din Parlament, pentru a seta, în continuare, acest 
cadru, cât se poate de bine. Parte din aceste sume se doresc în a fi întoarse în industrie, ceea ce este un lucru bun, 
astfel încât să ajuţi industria care a produs aceste sume. Este un lucru bun şi cred că va fi benefic pentru industrie 
şi va ajuta la menţinerea locului fruntaş de către ţara noastră”, a spus preşedintele ANCOM. 
Redăm integral interviul acordat agenţiei MEDIAFAX de preşedintele ANCOM Sorin Grindeanu: 
Redactor: Dacă ar fi să definim anul 2019 pentru instituţia pe care o conduce domnul Grindeanu, ar trebui să 
punem ANCOM-5 G, pentru că introducerea reţelei 5G şi a beneficiilor tehnologice legată de aceasta este 
principala grijă şi preocupare a agenţiei pentru acest an. 
Sorin Grindeanu: În primul rând, în acest moment şi cred că în următoarele săptămâni va fi adoptată în sedinţa de 
Guvern, a fost finalizată strategia naţională pentru 5G, pentru implementarea 5G în România. A fost un efort de 
echipă în care ANCOM şi Ministerul Comunicaţiilor au fost motorul în elaborarea acestei strategii, a trecut şi 
perioada de dezbatere publică şi în acest moment suntem în faza în care, probabil într-o săptămână sau două, va 
fi aprobată această strategie naţională în Guvern. Suntem printre puţinele state care avem o strategie, am vrut să 
facem această stragetie nu doar pentru a avea un document. Avem destule şi de care poate nu se ţine cont, ci 
pentru a seta un anumit cadru în care cei care au elaborat această strategie să fie actori, nu doar ANCOM şi 
Ministerul Comuncaţiilor. Este important să spunem că nu a fost doar partea guvernamentală implicată în 
elaborarea strategiei, ci la fel de implicată a fost şi partea privată, care este un lucru important. 
Pe partea legată de licitataţia 5G, noi avem un calendar care este public, de care ne vom ţine. Cine face cadrul e 
Guvernul, noi trebuie să punem în aplicare ce hotărăşte Guvernul şi anume de unde se porneşte prima strigare la 
licitaţie, modul în care se va organiza licitaţia şi aşa mai departe. Au fost foarte multe discuţii după ordonanţa 114, 
care a avut şi o componentă telecom şi am avut foarte multe discuţii cu operatorii, cu factorii guvernamentali, 
legat de aplicarea acestei ordonanţe. Nu aş vrea şi nu am făcut acest lucru, de un an şi jumătate, să comentez 
decizii guvernamentale. 
Rolul ANCOM este a de a pune în practică ceea ce hotărăşte Guvernul. În acest subiect Guvernul este cel care 
setează cum se va organiza această licitaţie, iar noi va trebui să punem în practică această licitaţie. 
Undeva în toamnă, dacă desfăşurarea va fi cea stabilită de noi şi dacă se va mai umbla la anumite lucruri care 
pot fi reglate pe parcurs, vom putea să ţinem această licitaţie. 
Să ştiţi că pornind de la ceea ce vă spuneam la început, de la strategie, am vrut şi au lucrat, dincolo de parte 
privată şi parte guvernamentală, care nu au fost doar ANCOM şi Ministerul Comunicaţiilor, ci şi multe ministere 
pentru că o dată cu implementarea acestor tehnologii, 5G, nu doar comunicaţiile sunt care intereacţioneză cu 
aceste tehnologii, sunt multe alte sectoare, că vorbim de sectorul de servicii, finanţe, agricultură, transporturi, 
toate aceste lucruri, combinate 5G cu internet of things, vor duce la o nouă revoluţie industrială. Implementarea 
5G, pe toate studiile făcute de piaţă, vor duce la crearea în jur de 250.000 de locuri de muncă. Vorbim de industrii 
inteligente, vor creşte ca cifră de afaceri, acum sunt în jur de 3,7 miliarde în România şi se vor duce până la 9. Sunt 
investiţii care vor fi făcute pentru implementarea 5G pe studii private , undeva până în 2023-2024, în jur de 9 
miliarde, dintre care 1,5-1,6 în domeniul comunicaţiilor. Diferenţa în toate celelalte industrii de care aminteam 
mai devreme pentru că toate aceste lucruri conectate dincolo de tehnologii, de internetul lucrurilor, vor duce la o 
nouă revoluţie industruială. 
Red: O mare parte a statelor par într-adevăr preocupate de latura tehnică sau de binefacerile pe care 
tehnologia 5G le va aduce. Unele au alunecat în zona aceea conspiraţionistă, cum ar fi echipamentele Huawei. 
Noi cred că suntem un caz puţin ciudat pentru că la noi tehnologia 5G pare să fi mers într-o zonă, mai degrabă, 
de interes financiar. Companiile au fost sau par să fi fost destul de nemulţumite de coroborarea dintre 
prevederile din ordonanţa 19. 
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S.G.: În acest momente, există două tipuri de taxe pe care ANCOM-ul le poate percepe şi nu vorbesc de ceea ce 
înseamna licitaţia pentru frecvenţele 5G, care intră direct în bugetul de stat. ANCOM-ul percepe taxa de utilizare 
de spectru, pentru fiecare utilizator în parte şi de monitorizare. Până acum, pe taxa de monitorizare, nu am luat 
nimic. De ce? Pentru că tot ceea ce venea ca venituri pentru ANCOM erau arhisuficiente pentru a ne desfăşura 
activitatea. 
Red: Există şi un excedent de un miliard, nu? 
S.G.: Există, în continuare, acest excedent. Guvernul a considerat necesar să pună această taxă de 3% pe cifra de 
afaceri, este dreptul fiecărui Guvern în orice ţară să pună taxe şi impozite, aşa cum consideră necesar. Până acum, 
era la latidundinea ANCOM-ului dacă percepe o taxă de monitorizare. Prin 114, s-a stabilit obligativitatea, nu doar 
o opţiune. Sigur că acest lucru nu înseamnă doar un cadru fiscal mai strâns pentru operatori, dar totodată şi piaţa 
din România este una competitivă, care a arătat acest lucru, iar efectul este unul pe care îl vedem cu toţii. Foarte 
multă lume a văzut calitatea serviciilor din România. Dacă ne comparăm cu orice ţară din Europa, cred că nu 
există dubii că în România, calitatea serviciilor legată de viteză de internet, de acces la date, chiar şi de voce şi de 
gradul de penetrare, este mult mai bună. De altfel, este recunoscut acest lucru la nivel european. 
Red: Credeţi că ne vom păstra aceste avantaje competitive? O să fim mereu în top 10 la nivel mondial în 
materie de viteză? 
S.G.: La sfârşitul anului trecut, alături de Estonia, am fost pe locul I la nivel european, raport calitate – preţ şi pe 
primele 10 locuri la nivel mondial. De aceea vă spuneam că am avut foarte multe întâlniri cu operatorii, nu doar 
eu, ci şi cei de la Ministerul Comunicaţiilor, cât şi cei din Parlament, pentru a seta, în continuare, acest cadru, cât 
se poate de bine. Parte din aceste sume se doresc în a fi întoarse în industrie, ceea ce este un lucru bun, astfel 
încât să ajuţi industria care a produs aceste sume. Este un lucru bun şi cred că va fi benefic pentru industrie şi va 
ajuta la menţinerea locului fruntaş de către ţara noastră. 
Red: În calitate de premier, aţi fi promovat un act aşa cum a fost 114, în condiţiile din decembrie 2018 ? 
S.G.: Nu le ştiu. Dacă ne gândim când a fost dat 114, chiar înainte de a fi trimis proiectul de buget către Parlament. 
Nu vreau să speculez. Nu ştiu calculele pe care şi le-au făcut cei de la finanţe şi cei de la Guvern, astfel încât unele 
lucruri au scăzut, iar altele au crescut. Aş specula dacă aş spune daca aş fi dat sau nu. Nu am toate datele în acest 
moment. 
Red: Din punctul de vedere al consumatorului obişnuit, ce înseamnă 5G? 
S.G.: Vreau să vă dau câteva exemple din trecut care acum poate par normale, dar în momentul în care au intrat 
acele tehnologii, nimeni nu se gândea la dezvoltări ulterioare. Dacă există cineva care va spune că eu ştiu ca in 
2025 piaţa va fi de forma asta, legată de servicii 5G, 6G, ce se va mai lansa, minte. Nu are cum să ştie. De ce? Când 
au apărut tehnologiile 3G şi 4G, cele legate de transferul de date, nimeni nu s-a gândit la o componentă extrem 
de importantă va fi dezvoltarea terminalelor smart sau nu s-au gândit că atat de mare ar fi ponderea pe acest 
segment. Am văzut demonstraţii de 5G. Cea care mi s-a părut cea mai interesantă a fost în urmă cu un an, la 
Barcelona, unde este târgul GSM, unde sunt cele mai noi tehnologii prezentate şi unde, în acea perioadă, era 
olimpiada de iarnă din Coreea de Sud. Asia de est, sud-est, Coreea de su, Japonia, China sunt cei mai avansaţi în 
implementarea tehnologiilor 5G. Tot acel perimetru de la olipiadă era cu tehnologie 5G. Realitatea nu era 
neapărat virtuală, era mai mult decât atât. Aşa numita realitate augumentată. Erai în acel moment acolo şi puteai 
vedea fizic ce se întâmpla acolo. 
Red.: Putem vorbi de un acces al maselor în lumea virtuală ? 
S.G.: Accesul maselor în lumea virtuală, dar reală. Totodată, 5 G impreună cu internet of things vor avea un impact 
major în agricultură, în transporturi inteligente şi în tot ceea ce înseamnă apartură medicală. 
Red: Credeţi în viitorul acesta al mobilităţii fără şofer? 
S.G.: Imi este teamă. În momentul acesta, pe cât de mult se dezvoltă industria, tot atât de multă nevoie este de 
cybersecurity. Dacă nu se dezvoltă în acelaşi timp, lucrurile pot scăpa de sub control. Dincolo de parte de 
cybersecurity este nevoie şi de po schimbare majoră de legi, regulamente, standardizări şi aşa mai departe. 
Lucurile acestea vor veni. Este o muncă la fel de importantă precum implementarea tehnologiilor 5G, dacă nu 
chiar mai importantă. Iar 5G este mai multe pe business. În momentul acesta, un terminal smart oferă accesul la 
voce şi date cât doreşte. Dacă este viteza potrivită şi este un operator care să asigure acest lucru. 5G este mai 
mult orientat business, ceea ce va însemna dezvoltarea acestor tehnologii. 
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Red: Unul din efectele Ordonanţei 114 şi al Ordonanţei 19 a fost o anume mişcare a tarifelor la companiile din 
comunicaţii. Ca autoritate, puteţi intervi în zona aceasta? 
S.G.: La noi situaţia este diferită faţă de cei de la ANRE. E diferită legislaţia, nu există preţ reglementat în domeniul 
comunicaţiilor. Sigur că există pârghii legate de anumite anchete pe care să le putem face dacă există semnale de 
acest tip. Ordonanţele 114 şi 19, discutând cu operatorii şi participând la dezbateri, inclusiv în Parlamentul 
României, organizat de Comisia de Industrii, în care operatorii au spus că nu 114 a dus la mărirea tarifelor. Unii 
dintre ei au şi fundamentat faptul că în ultimii 10 ani nu au mărit tarifele, faptul că în ultimii 10 ani s-a scumpit 
energia, forţa de muncă. Noi ne vom putea sesiza dacă cei de la Consiliul Consiliul vor veni şi ne vor spune că a 
existat o înţelegere cartelară. În rest, nu avem atribuţii să intervenim. Este o piaţă. 
Red: Avem toată dezvoltarea pe care companiile trebuie să o facă. Se vorbeşte de un necesar de investiţii de 
2,3 miliarde de euro, ceea ce înseamnă o creştere a numărului de echipamente. Nu există totuşi pericolul ca 
firmele să prefere să meargă doar în oraşele mari şi să să mimeze pe echipamentele existente? 
S.G.: În momentul în care nu implementează acele tehnologii, în mod sigur vor pierde bani dacă fac aceste 
investiţii în echipamente şi în reţele, iar acest lucru va duce la rezultate economice nu foarte bune pentru ei. 
Suntem o piaţă competitivă. Suntem singura ţară din Europa unde toate cele trei multinaţionale mari din 
domeniul comunicaţiilor sunt prezente precum Vodafone, Orange şi Telekom. Nu este ţară în Europa unde toate 
trei să fie prezente, plus încă un operator naţional RCS & RDS. 
Red: Aţi primit şi alte semnale că ar mai fi interesate şi alte companii? 
S.G.: Este o licitaţie deschisă. Noi scoatem bucăţi din spectru, care pot fi achiziţionate de către oricine. Sigur că 
este mai greu pentru cineva care vine ca greenfield să investească, însă nimeni nu poate opri acest lucru. Nu ar fi 
conform regulilor şi nu ar fi legal. 
Red: Au fost cel puţin două cazuri de primari, care s-au urcat cu patentul pe stâlp şi care au început să taie 
cabluri. Atunci când s-a pus problema aderării României la UE, a fost una din temele de discuţie, iar toate 
cablurile trebuiau îngropate într-un anume termen. Care este situaţia şi ce putem face în zona aceasta? 
S.G.: Ceea ce ne interesează este ca utilizatorul să nu fie afectat. Când am fost viceprimar în Timişoara, între 2008 
şi 2012, am dat o Hotărâre de Consiliu local, în 2009 şi 2010, ca pe un anumit calendar, începând cu zona centrală 
spre periferie, reţelele să fie îngropate. Acest lucru depinde de la caz la caz deoarece unele oraşe şi-au dezvoltat 
aceste reţele subterane de date, iar altele nu. De aceea diferă abordarea. Noi ne-am oferit în a fi mediatori între 
autorităţile locale şi operatori pentru ca un calendar cât se poate de realist, convenit între operatori şi autorităţile 
locale, să poată fi implementat. 
Red: În ceea ce priveşte Net City şi reţeaua bucureşteană, sunt zone mari din Capitală pe care nu le acoperă, 
cum ar fi zonele cu case sau cartiere care nu au un renume foarte bun. Dacă vorbim de o reţea metropolitană, 
nu ar fi corect ca toată lumea să beneficieze de serviciile lor? 
S.G.: Toată lumea poate să explice de ce reţeaua este mai mult existentă în zone aglomerate, pentru că sunt mult 
mai multi utilizatori. Cred că în contractul de concesiune dintre Primăria Municipiului Bucureşti şi această 
companie a existat un plan de dezvoltare. Urmează ca Primăria să urmărească modul în care se dezvoltă această 
reţea. 
Red: Există în Europa o procupare legată de modul de tarifare şi de roaming, tarifele de date care se practică. 
Cât şi ce mai avem de făcut în această zonă? Care sunt intenţiile autorităţiilor? 
S.G.: Sigur că avem acel regulament Roam like at home şi având în vedere specificul ţării noastre, este mai aplicat 
la noi decât în alte părţi. Mulţi români lucrează în străinătate, preferă să folosească abonamente din România 
deoarece tarifele sunt mai mici decât la operatori din Europa de vest, doar că Roam like home, spiritul acestei 
politici este legat de a utiliza o anumită perioadă dintr-un an, când faci un city break sau chiar cu treabă în 
străinătate şi să foloseşti acel tarif. Nu să stai efectiv în Spania, de exemplu şi să foloseşti reţele din România. Va fi 
implementat Codul Comunicaţiilor şi la noi, cu cât mai repede, cu atât mai bine. Dacă Europa nu se mişcă mai 
repede în a recupera din decalajul faţă de Asia de sud-est sau America, dacă vorbim în general de industria IT&C, 
pierdem această bătălie. Acest domeniu poate este cel mai dinamic, iar poate că viteza ar trebui să fie mai mare 
decât cea obişnuită de la Bruxelle, altfel nu doar că nu vom reduce decalajul, din contră, acesta se va mări. Nu 
este ceea ce noi europenii ne dorim. 
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Red: Există vreo şansă ca până la urmă anumite zone de servicii şi din spaţiu digital, de exemplu acţiunea de a 
informa în mod corect, să fie incluse în categoria de servicii publice? Când va fi reglementat? 
S.G.: Sunt lucuri care ţin de lucruri europene, de aceea spuneam că imi doresc ca viitoarea Comisie Europeană să 
fie mai aplicată şi să seteze cadrul, fiindcă dacă acest lucru nu se va întâmpla, nu doar că vom pierde această 
competiţie, ci vom fi transformaţi în simplii utilizatori de către alţii. Este absolut obligatoriu să se întâmple acest 
lucru. Codul Comunicaţiilor este un pas important, iar statele vor trebui să aprobe fiecare în parte, în următorii 
ani, acest cod şi sper ca noi să facem mai repede decât termenele limită, care sunt impuse. 
Red: În zona atribuţiilor ANCOM, intră şi modul de folosire al datelor aşa cum îl practică companiile de internet, 
în acest moment, cum ar fi datele românilor folosite de Facebook şi Google? 
S.G.: Nu excedăm în cadrul european, iar cadrul european trebuie să fie mai dinamic, să se adapteze mai rapid. În 
momentul în care facem reglementări care exced cadrul de reglementarea european, lumea este foarte activă în 
a-ţi atrage atenţia. Aceste trei instituţii, de exemplu ANRE, ASF şi ANCOM, a fost reglate în a fi dincolo de 
dezbateri politice şi de excese. Cadrul european şi reglementările europene sunt cele care trebuie să facă un 
anumit pas înainte, iar fiecare Guvern va trebui să transpună aceste reglemntări europene. Cred ca aceste 
reglementări se vor seta cu o viteza mai mare 
Red: În Europa, există conceptul de piaţă unică digitală. Ce e înseamnă această piaţă unică digitală? 
S.G.: Este un concept generos, aduce plus valoare, multe sute de mii, dacă nu chiar milioane de locuri de muncă, 
aduce un grad de alfabetizare mai ridicat pentru fiecare european, o reducere a costurilor, o piaţa unică. Cu cât 
cobori din nordul spre sudul Europei, gradul de alfabetizare scade şi gradul de utilizare. În urmă cu un an, potrivit 
statisticilor europene, cei care foloseau internetul pentru plăţi online, era de 90% în ţările nordice, iar lucrurile 
scad cand merg spre sud şi spre est. Este o direcţie importantă de acţiune pentru România, această dorinţă de a 
folosi interentul şi să poţi creşte alfabetizarea digitală. La noi, chiar daca avem o resursă umană foarte bună, 
procesele nu sunt cele mai bune, apropo de câtă lume foloseşte internetul şi serviciile pe care internetul ni le 
oferă, suntem printre codaşi. 
Red: Pe plan internaţional, există o dispută legată de folosirea echipamentelor Huawei. Statele Unite au acuzat 
compania că face spionaj pentru guvernul chinez şi le-a recomandat aliaţiilor săi să nu folosească în devoltarea 
reţelei 5G echipamentele Huawei. Autorităţile române au luat o decizie în acest sens? Vor lua? Există în 
discuţie? 
S.G.: Până acum, nu am avut discuţii guvernamentale. Şi în acest moment, opratorii din România folosesc 
echipamente Huawei. Nu există cadrul legal prin care să opreşti unul dintre operatori să cumpere echipamente de 
la Huawei, doar dacă vii cu regelementări care nu ţin de ANCOM, ci de un anumit cadru dat de Guvernul 
României. 
Red: Câţi oameni sunt în agenţie? 
S.G.: În jur de 700 de oameni. 
Red: Domnul Teodorovici a trimis o scrisoare pentru anumite dimensionări ale aparatului de sat. Faceţi parte 
dintre cei care nu au probleme nu? 
S.G.: Ne autofinanţăm. Suntem singura autoritate de reglementare care merge cu bugetul în Parlament. Şi ANR-ul 
şi ANRE-ul se autofinanţează, dar nu au nevoie să fie aprobat bugetul în Parlament. Noi mergem cu bugetul 
separat de cel de stat. ANCOM-ul a avut aprobat bugetul de la sfârşitul anului trecut, am intrat în 2019 cu bugetul 
aprobat. 
Red.: Securitatea cibernetică este o temă de discuţie care este tratată foarte uşor. 
S.G.: În momentul acesta, cu aceeaşi viteză cu care se dezvoltă tehnologiile, cu aceeaşi viteză, dacă nu mai mare, 
trebuie să se dezvolte cealaltă componentă, cea legată de securitate cibernetică. Dacă lucrurile sunt debalansate 
în favoarea dezvoltării mai rapide a tehnologiilor şi securitatea cibernetică rămâne în urmă, acest taler al balanţei 
să se prăbuşească cu totul, de aceea lucrurile trebuie să meargă într-un echilibru perfect, iar fiecare dezvoltare de 
nouă tehnologie, implică în aceeaşi măsură componenta de securitate cibernetică. 
Red: La noi companiile sunt preocupate de securitatea cibernetică? 
S.G.: Se observă o mărire a numărului de incidente de securitate cibernetică. În 2018, numărul de indicente de 
securitate cibernetică a fost de peste 60%, faţă de 2017. Totodată şi implicarea companiilor şi a celor care trebuie 
să fie atenţi este sporită. Toată lumea este conştientă de această componentă, care nu ţine doar de securitate 
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cibernetică, ci de incidente de toate tipurile. Există regulamente de acest tip, reglementări şi suntem extrem de 
atenţi. Vreau să dezoltăm la ANCOM o componentă de cert, securitate în domeniul comunicaţiilor, pentru a avea 
această componentă şi în România. 
Red: În ultima vreme, aţi mai descoperit probleme, aţi mai sancţionat pe cineva? 
S.G.: Este în lucru. În urmă cu trei săptămâni a fost un incident la unul din operatori, iar noi ne documentăm. În 
momentul în care terminăm analiza, vom ieşi cum ea public. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Speranţa Cliseru şi-a dat demisia din funcţia de consilier al Gabrielei Firea - surse 
Speranţa Cliseru, consilierul Gabrielei Firea şi fostul prefect al Capitalei, a demisionat din funcţie, au precizat 
pentru MEDIAFAX surse din cadrul Primăriei Capitalei. Cliseru a fost învestită în postul de consilier al primarului 
general în ianuarie 2019. 
Surse din cadrul Primăriei Capitalei au precizat, pentru MEDIAFAX, că Speranţa Cliseru şi-a dat demisia din funcţia 
de consilier contractual pe probleme de mobilitate şi infrastructură al primarului general al Capitalei, Gabriela 
Firea. 
Speranţa Cliseru, care a deţinut şi funcţia de prefect al Capitalei, a fost numită în luna ianuarie 2019 în postul de 
consilier al lui Firea. 
Pe 20 decembrie 2018, Speranţa Cliseru şi-a încetat mandatul în funcţia de prefect al Capitalei. Ea este cunoscută 
drept o apropiată a Gabrielei Firea. 
Speranţa Cliseru a apărut în vizorul opiniei publide după protestul din 10 august 2018. La acel moment, a existat o 
controversă referitoare la semnarea ordinului de intervenţie în forţă a jandarmilor la mitingul din Piaţa Victoriei. 
În timp ce purtătorul de cuvânt al Jandarmeriei Române, Marius Militaru, a susţinut că aceasta a dat ordinul în 
jurul orei 23.30 ca jandarmii să intervină în forţă, primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a susţinut constant 
că ordinul a fost scris de jandarmi, iar semnătura prefectului a fost una formală. 
(Sursa: Mediafax) 
 
Noi piste pentru biciclete în Capitală. Proiectul cuprinde 4 trasee, care însumează 48 de kilometri 
Bucureștiul va avea 4 noi piste pentru biciclete care ar însuma 48 de km. Pentru realizarea acestora, Guvernul a 
alocat aproape 45 de milioane de lei. Ecologiștii susțin că doar încurajând transportul alternativ, Capitala va scăpa 
de poluare. 
Vor fi 4 trasee, desenate pe 21 de artere, care însumează 48 de km. Acestea vor lega pista existentă deja pe Calea 
Victoriei de cele mai importante puncte din București, spune Primăria Generală. 
Pe traseul acestora vor fi amplasate și 420 de rastele. Lucrările ar putea fi gata în 6 luni. 
Specialiștii în mobilitate urbană, deși admit că inițiativa este binevenită și așteptată de ani buni de către bicicliști, 
spun totuși că proiectul ar fi trebuit să conţină cu totul alte trasee. 
Guvernul a mai alocat bani pentru construirea de piste pentru bicicliști în Capitală și în trecut, dar din păcate, 
fondurile  au rămas necheltuite. Asta pentru că administrațiile anterioare nu au pregătit și nu au depus proiecte, 
condiție obligatorie pentru ca sumele să poată fi accesate. 
Ecologiștii sunt de părere că doar încurajând transportul alternativ, Bucureștiul va scăpa de poluare. 
În prezent, în Capitală există doar 6 km de piste pentru biciclete, care sunt omologate. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Romgaz va livra 30% din producţia de gaze la preț reglementat, pentru consumul populaţiei şi al 
termocentralelor 
Romgaz va livra 30% din producţia sa de gaze, din perioada mai-decembrie, la preţul reglementat de 68 de lei pe 
MWh, pentru consumul populaţiei şi al termocentralelor, se arată într-un document postat pe site-ul companiei, 
potrivit Agerpres. 
Cu privire la propunerea bugetului de venituri şi cheltuieli pe 2019, care va fi discutată de acţionarii companiei în 
şedinţa din 17 mai, SIF Moldova a cerut clarificări referitoare la faptul că Romgaz a bugetat venituri din vânzarea 
de gaze din producţia internă în creştere de doar 0,2% faţă de anul precedent.  
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De asemenea, investitorii au dorit să afle de ce compania şi-a planificat venituri în stagnare din producţia de 
energie electrică pentru anii 2020 şi 2021, având în vedere faptul că, de anul viitor, ar trebui să intre în funcţiune 
noua centrală de la Iernut.  
"În condiţiile în care, în ultimii ani, Romgaz şi-a depăşit constant indicatorii bugetaţi şi având în vedere capacitatea 
sustenabilă a Romgaz de dezvoltare a afacerilor şi de distribuţie de dividende atractive, considerăm că bugetul 
supus aprobării acţionarilor în AGOA din 17.05.2019 este prea conservator", au arătat reprezentanţii SIF Oltenia.  
În răspuns, oficialii Romgaz arată că, spre deosebire de anul 2018, când piaţa de gaze era complet liberalizată la 
producătorii interni, prin OUG 118/2018 şi OUG 19/2019, o cantitate semnificativă din producţia de gaze a 
companiei va fi vândută la preţ plafonat în acest an. 
"Ponderea gazelor livrate de Romgaz pentru consum casnic şi PET (producători de energie termică - n.r.) la preţ 
reglementat reprezintă 30% din producţia totală (extrasă) estimată pentru cele opt luni rămase", potrivit 
documentului citat.  
Totodată, Romgaz precizează că veniturile din livrările de energie electrică în 2020 şi 2021 sunt superioare celor 
din 2019.  
"Veniturile de energie electrică reprezintă circa 5% din veniturile de exploatare (în anul 2019), iar în anii 2020 şi 
2021 ponderea acestora creşte la 8%. Intrarea în funcţiune a centralei noi în trimestrul întâi din 2020 presupune o 
perioadă de probe tehnice, perioadă în care nu va funcţiona la capacitate maximă", se mai arată în răspunsul 
Romgaz.  
Compania şi-a bugetat pentru acest an un profit net de 899 milioane de lei, în scădere cu 34% faţă de cel realizat 
în 2018.  
Statul român deţine, prin Ministerul Energiei, 70% din acţiunile Romgaz, restul fiind tranzacţionate la bursă. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Lovitură pentru companiile de telefonie mobilă! Orange, Vodafone, Telekom și Digi riscă amenzi uriașe 
Guvernul a anunțat că ar putea urma amenzi uriașe pentru operatorii de telefonie mobilă care nu transmit 
mesajele RO-ALERT. De asemenea, importurile de telefoane care nu suportă sistemul RO-ALERT vor fi interzise. 
Autoritățile vor să amendeze operatorii de telefonie mobilă care nu fac tot posibilul ca mesajele RO-ALERT să 
ajungă la cetățeni în caz de urgență. Deşi RO-ALERT trimite mesaje şi, în prezent, sistemul de avertizare nu 
funcţionează aşa cum şi-ar dori autorităţile, scrie ProTV. 
De asemenea, operatorii economici vor fi obligaţi să importe numai telefoane mobile configurate pentru mesajele 
RO-ALERT, în termen de şase luni de la intrarea în vigoare a OUG privind operarea acestui sistem de avertizare a 
populaţiei în situaţii de urgenţă. 
„Nu putem să spunem cuiva care are în stoc să nu vândă mai departe. Ideea e că ce se importă, după ce sunt 
preveniţi şi producătorii, să fie activat deja când intră în România. S-au cerut şase luni şi suntem de acord cu şase 
luni, ca să se adapteze producătorii în acest sens, pentru că nu toţi producătorii trimit telefoanele activate, chiar 
dacă au sistemul în ele. Ideea e ca pe termen mediu şi lung, telefoanele care se vând în România să fie active”, a 
declarat, vineri, secretarul de stat în MAI Raed Arafat, după dezbaterea publică pe tema proiectului de ordonanţă 
de urgenţă privind operarea sistemului RO-ALERT. 
El a adăugat că operatorii au ca preocupare îndeplinirea acestor standarde care vor fi prevăzute în viitoarea 
ordonanţă. 
„Sunt unii care încearcă să îmbunătăţească reţelele lor şi să le aducă la zi, le trebuie ceva timp, dar aici, chiar ce 
am stabilit noi, vom pune regulile generale în lege şi împreună vom prevedea termenele şi tot ce trebuie ca să 
scoatem tot ce ne trebuie – alertare cât mai rapidă, alertare eficientă şi feedback care vine din teren dacă o celulă 
telefonică n-a transmis mesajul”, a explicat secretarul de stat. 
Arafat a precizat că majoritatea telefoanelor sunt deja configurate pentru primirea unor mesaje de tip RO-ALERT, 
chiar şi dintre modelele mai vechi. 
„Telefoanele vechi – populaţia poate să intre să le configureze, unele dintre ele s-au configurat automat prin 
actualizări pe internet, cum a fost cu telefoanele iOS, pentru că în decembrie anul trecut cine a făcut actualizarea, 
pe ce au adăugat ei, softul 12.1.2, automat a activat telefoanele pentru primirea mesajului RO-ALERT. Telefoanele 
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cu taste – colegul de la STS a testat vreo 15 telefoane, toate fie pot fi configurate de către persoană, fie sunt deja 
configurate şi puteau să primească mesaje”, a completat el. 
În opinia sa, dezbaterea pe marginea ordonanţei de urgenţă a fost una pozitivă, discuţiile fiind constructive şi se 
va merge mai departe cu proiectul. 
Potrivit proiectului pus în dezbatere publică de MAI, „telefoanele mobile aflate în stoc sau contractate înainte de 
data intrării în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă care nu au activată posibilitatea recepţionării mesajelor 
RO-ALERT pot fi comercializate până la lichidarea acestor stocuri, dar nu mai târziu de 180 de zile de la data 
intrării în vigoare a prezentei ordonanţe de urgenţă. După expirarea termenului, (…) se interzice operatorilor 
economici comercializarea telefoanelor mobile care nu au activată posibilitatea recepţionării mesajelor RO-
ALERT”. 
(Sursa: stirileprotv.ro) 
 

 Zece ani de la înființarea parteneriatului estic. Președintele Klaus Iohannis participă la manifestările 
preilejuite de acest eveniment 
Președintele Klaus Iohannis participă astăzi la Bruxelles la manifestările prilejuite de împlinirea a zece ani de la 
înființarea parteneriatului estic. 
Miniștrii de externe sunt cei care vor marca acest eveniment. 
Parteneriatul este o formula prin care Uniunea Europeană apropie de valorile sale și de practicile comerciale, 
statele din proximitatea sa. Din parteneriatul estic fac parte șase țări fost sovietice: Moldova, Ucraina, Belarus, 
Armenia, Azerbaidjan și Georgia. 
Grație acestui mecanism, în ultimii zece ani economia Republicii Moldova a avut de câștigat de pe urma pieței 
unice europene, iar cetățenii moldoveni și ucraineni pot călători fără vize în Uniunea Europeană. 
În ultimii ani însă, Republica Moldova s-a îndepărtat de valorile europene, ceea ce a determinat înghețarea 
asistenței financiare din partea Uniunii Europene. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Turcii au ieşit în stradă, după ce alegerile locale din Istanbul au fost anulate în urma contestaţiilor depuse de 
partidul lui Erdogan 
Mii de turci au ieșit din nou în stradă, în semn de protest față de anularea alegerilor locale din Istanbul, câștigate 
de opoziție. Autoritatea electorală din Turcia a invalidat scrutinul, în urmă plângerilor depuse de partidul 
președintelui Recep Erdogan. Alegerile vor fi repetate pe 23 iunie. 
Acum câteva zile, Autoritatea Electorală din Turcia a anunțat că alegerile de la Istabul se vor repetă, iar primarul 
ales, din partea opoziției, a fost revocat. 
Președintele Erdogan nu a putut accepta înfrângerea partidului său în metropola turcă și, după alegerile din 
martie, a urmat un val de contestații. În urma presiunilor politice, autoritatea electorală a invocat nereguli în 
componenţa comisiilor din unele secții de vot și a anulat scrutinul. 
Protestatarii spun că nu se tem și că regimul dictatorial al lui Erdogan nu le poate pune pumnul în gură. 
Decizia Autorității Electorale din Turcia, de a anula alegerile câștigate de opoziție, a stârnit un val de condamnări 
pe plan internațional. Erdogan, însă, a răspuns virulent că poporul turc nu cedează în fața ameninţărilor şi 
presiunilor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Albania: Violențe fără precedent la Tirana. Protestatarii cer demisia premierului Edi Rama 
Violențe fără precedent la protestele antiguvernamentale din Albania, unde oamenii cer demisia premierului 
socialist. 
Aceste imagini sunt din fața guvernului de la Tirana. Atmosfera a fost incendiară la propriu și la figurat. 
Forțele de ordine au purtat măști de gaze, iar protestatarii au încercat să forțeze cordoanele de securitate. 
În învălmășeală, liderul opoziției de centru dreapta se adresa susținătorilor săi. A fost cerută demisia guvernului 
acuzat de corupție, a premierului Edi Rama și alegeri anticipate. 
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Mai multe persoane au fost rănite în timpul incidentelor dintre protestatari și forțele de ordine. Poliția a făcut zeci 
de arestări. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Viktor Orban merge, luni, in SUA. Trump a fost avertizat de membrii Congresului ca democratia s-a erodat in 
Ungaria 
Reprezentanti importanti ai democratilor si republicanilor din Senatul american i-au comunicat, vineri, 
presedintelui Donald Trump ingrijorarea in legatura cu "traiectoria democratica descendenta" a Ungariei, 
inaintea vizitei la Washington a premierului Viktor Orban. 
Presedintele Donald Trump urmeaza sa il primeasca, luni, pe seful Guvernului de la Budapesta. 
"In ultimii ani, democratia din Ungaria s-a erodat in mod semnificativ. ... Sub Orban, procesul electoral a devenit 
mai putin competitiv si sistemul judiciar este din ce in ce mai controlat de stat", se arata intr-o scrisoare adresata 
liderului de la Casa Alba de presedintele Comisiei pentru afaceri externe a Senatului Jim Risch si de democratul 
Bob Menendez, membru in aceeasi comisie, transmite AFP. 
Scrisoarea a fost, de asemenea, semnata de senatorul republican Marco Rubio si de democrata Jeanne Shaheen. 
Mai multi membri democrati din Camera Reprezentantilor, in frunte cu presedintele Comisiei pentru afaceri 
externe, Eliot Engel, i-au cerut presedintelui Trump sa anuleze intalnirea cu Viktor Orban, invocand ingrijorari 
similare, precum si comentariile antisemite si xenofobe ale politicianului ungar. 
Liderul nationalist de la Budapesta a avut dese conflicte cu UE pe tema campaniilor anti-imigratie si a reformelor 
judiciare interne, precum si neintelegeri cu administratia presedintelui democrat Barack Obama referitor la ceea 
ce criticii sai afirma ca reprezinta o erodare a valorilor democratice de catre guvernul sau. 
Senatorii americani s-au declarat, de asemenea, foarte preocupati de relatia stransa dintre Ungaria, partenerul 
NATO, si Rusia, amintind ca Budapesta nu a reusit sa isi diversifice resursele energetice, pe langa cele furnizate de 
Moscova, si a permis Rusiei sa profite de sistemul sau de vize pentru a evita sanctiunile SUA. 
Ei au calificat relocarea Bancii Internationale de Investitii de la Moscova la Budapesta "un exercitiu de proiectare a 
puterii de catre Rusia", mentionand de asemenea decizia deranjanta a Budapestei de a refuza cererea SUA de 
extradare a doi dealeri de arme, pe care i-a trimis in schimb sa se bucure de libertate la Moscova. 
Senatorii i-au cerut presedintelui Trump sa transmita aceste ingrijorari in cadrul intalnirii cu premierul Orban si sa 
sublinieze sprijinul acordat de SUA poporului ungar. 
Oficialii Casei Albe nu au raspuns imediat la solicitarea de comentarii in legatura cu scrisoarea adresata de 
senatori. 
Un inalt oficial de la Casa Alba a declarat, insa, presei ca vizita premierului Ungariei face parte din strategia 
administratiei Trump de re-angajare in Europa Centrala si de Est, prin care se incearca incurajarea colaborarii si a 
angajarii statelor din aceasta regiune in relatia cu NATO si cu vecini precum Ucraina. 
"Sensul acestei intalniri urmareste pur si simplu consolidarea relatiei strategice dintre aliati ... nu neaparat 
desfiintarea tuturor chestiunilor de pe agenda bilaterala, ceva ce facem constant in ultimii doi ani", a declarat 
sursa citata de AFP. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Mike Pompeo efectuează o vizită la Bruxelles pentru a discuta cu UE despre Iran 
Şeful diplomaţiei americane Mike Pompeo a decis să efectueze luni o vizită la Bruxelles, pentru a discuta despre 
”probleme urgente”, şi anume Iranul, cu oficiali europeni, a anunat un oficial de la Departamentul de Stat 
american, relatează AFP, relatează News.ro. 
El îşi anulează, astfel, etapa de la Moscova a viztei sale în Rusia, care era prevăzută luni. 
Însă va efectua o vizită la Soci, o staţiune balneară rusă la Marea Neagră, unde urmează să fie primit de 
preşedintele rus Vladimir Putin şi de ministrul rus de Externe Serghei Lavrov, a precizat acest purtător de cuvânt 
înaintea plecării secretarului american de la Washington. 
Un Consiliu al Afacerilor Uniunii Europene (UE) este prevăzut luni la Bruxelles, însă Departamentul de Stat nu a 
precizat ce întâlniri se află pe agenda lui Mike Pompeo. 
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Diplomaţia americană s-a limitat să anunţe că Pompeo se întâlneşte cu reprezentanţi ai Franţei, Regatului Unit şi 
Germaniei, cele trei ţări europene semnatare ale Acordului de la Viena din 2015 în dosarul nuclear iranian. 
Iranul a anunţat, la 8 mai, la exact un an de la retragerea Statelor Unite din acest acord internaţional, că îşi 
suspenda anumite angajamente pe care şi le-a asumat în cadrul acestui document, cu privire la rezervele de apă 
grea şi uraniu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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